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就立法會會議程序提供證據一事  
申請立法會特別許可  

 
 律政司已提交一項申請 (附錄 I)，要求立法會根據
《立法會 (權力及特權 )條例》 (第 382章 )第 7條及《議事規則》
第 90條給予特別許可，讓兩位立法會人員在香港特別行政區訴
曾蔭權一案 (案件編號︰高院刑事案件 2015年第 484號 )的刑事
法律程序中作證。  
 
2. 按照第382章第7(2)條及《議事規則》第90(4)條，立法會
主席已命令就有關申請給予許可。第382章第 7條及《議事規則》
第 90條的文本分別載於附錄 II及 III，供議員參考。  
 
3. 按照立法會主席的指示，附錄 IV所載的函件 (只備
英文本 )已發送律政司，表明該特別許可是基於下述理解而
給予：相關的立法會會議程序紀錄在法庭上使用的方式，應與

第 382章第 3及 4條所訂的特權一致，而有關各方將獲告知
立法會對在刑事法律程序中使用或引用相關紀錄的立場。  
 
 
 
 

立法會秘書  
 
 
 
 

(衛碧瑤代行 ) 
 
連附件  
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18 August 2016 
By Fax (2869 0236) and By Post 

 
 
Ms Alice CHAN 
Senior Assistant Director of Public Prosecutions 
Prosecutions Division 
Department of Justice 
7/F, High Block 
Queensway Government Offices 
66 Queensway, Hong Kong 
 
 
Dear Ms CHAN, 
 

Application for special leave of the Legislative Council 
for officers of the Council to give evidence of 

Council proceedings concerning the Chief Executive’s 
Question and Answer Session on 1 March 2012 

 
HKSAR v TSANG Yam-kuen Donald 

Case No. : HCCC 484 of 2015 
 
  I refer to your request in your letter dated 6 June 2016 for the 
special leave of the Council for two officers of the Council to produce the 
official record of the proceedings of the Council and the video recordings 
(“the relevant records”) relating to the Chief Executive’s Question and 
Answer Session on 1 March 2012 and our subsequent exchange of 
correspondence on 22 June and 18 July 2016. 
 
  This is to advise you that the special leave of the Council is 
granted under section 7(2) of the Legislative Council (Powers and 
Privileges) Ordinance (Cap. 382) and Rule 90(4) of the Rules of 
Procedure of the Legislative Council on the understanding that the 
relevant records will be used in court in such a way that is consistent with 
the privileges provided in sections 3 and 4 of Cap. 382 in the light of the 
principles developed in decided cases regarding the use of parliamentary 

附錄 IV 
Appendix IV 
(只備英文本 
English version only)



-  2  - 
 
 

records in courts.  We also expect that the Legislative Council’s stance 
with respect to the use of or reference to the relevant records in the above 
criminal proceedings will be conveyed to the parties concerned having 
regard to the principle of fairness and the interests of the administration 
of justice. 
 
 
 
 Yours sincerely, 
 
 
 
 
 (Ms Dora WAI) 
 for Clerk to the Legislative Council 
 




